
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-10-18, § 20 

 

 Tid Torsdagen den 18 oktober 2012 kl 16.00 – 16.25 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 25 oktober 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Therez Randquist (M)   

Daniel Forslund (FP)   

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för vakans (M) 

Therese Carlborg (M) för Karl Malmqvist (C) 

 

Ersättare:     

Eva Ångström (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Elin Olsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnad förvaltningschef Gunnar Jensen, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Marita 

Anheim, Ann-Charlotte Bergqvist, Mattias Eriksson, Mårten Frumerie, Anna-Greta 

Holmbom Björkman, och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

  

 

 



  

 § 20 
Avfallsplan för Stockholm 2013-2016 – Remissförslag, juni 2012.  
Anmälan av svar på remiss från trafikkontoret 
Dnr E2012-701-00140 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner anmälan. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 28 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Daniel Forslund (FP) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden 

 beslutar enligt följande: 

 

 Bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att därutöver anföra: 

 

 Det är av största vikt att bygg- och rivningsavfall hanteras på ett korrekt sätt. För 

 att uppnå detta måste det finns tydliga krav på hur avfallet och i synnerhet det 

 farliga avfallet ska hanteras. Detta måste noggrant följas upp för att säkerställa 

 att kraven följs. Ett fungerande samarbete mellan staden, byggherrar och 

 entreprenörer är en förutsättning för att kunna uppnå detta. 

 

 Sveriges regering har satt upp ett mål om att 35 % av Sveriges matavfall ska 

 sorteras, samlas in och rötas till biogas. Stockholm ligger hjälplöst efter när det 

 gäller detta mål och för att minska vårt användande av fossila bränslen krävs en 

 tydlig matavfallsinsamlingsplan med en ambitiös målsättning. Stockholmarna 

 vill minska nyttjandet av fossila bränslen och nu måste vi skapa systemen som 

 kan ge möjligheterna. 

 

 

3) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden  beslutar enligt följande: 

 

 Förslaget till ny avfallsplan är ett steg i rätt riktning, men kan förbättras 

 ytterligare. Det saknas övergripande mål för hur det genom 

 renhållningsavgiftens konstruktion kan främja återanvändning, återvinning och 

 annan miljöanpassad avfallshantering. Det är även angeläget att i dialog med 

 kommuninvånarna förändra konsumtionsmönster och öka återanvändning.  

 

 För att de i planen föreslagna åtgärderna ska kunna genomföras effektivt behöver 

 det för varje åtgärdsområde pekas ut ansvariga förvaltningar och bolag inom 

 staden. 

 

 Den nationella avfallsutredningen har nyligen presenterat förslag till ny 

 lagstiftning i SOU 2012:56 Mot ett hållbart samhälle – resurseffektiv 

 avfallshantering. Bland annat föreslås kommunen överta ansvaret för att samla in 



  

 förpacknings- och tidningsavfall från producenterna. Hela framtagandet av ny 

 avfallsplan för Stockholms stad behöver tydligare förhålla sig till ett eventuellt 

 förändrat insamlingsansvar som beslutas av riksdagen. Det bör också beskrivas 

 hur föreslagna åtgärder i Naturvårdsverkets nationella avfallsplan kan 

 genomföras i Stockholms stad. 

 

 Planen behöver kompletteras med kvantitativa mål för kraftigt minskad andel 

 matavfall, förpackningar och textilier i hushållsavfallet. Insamling av matavfall 

 ska ske i alla stadens verksamheter som hanterar mat. Kommunens verksamheter 

 ska vara ett föredöme. 

 

 Mål 4 att avfallshantering ska vara en självklar del i planeringsprocessen bör 

 kompletteras med delmål för att successivt skapa utrymmen för källsortering för 

 utbyggd hushållsnära insamling. Behovet av mark för återvinningscentraler 

 måste säkras. Flera mindre återvinningscentraler kan möjliggöras genom att 

 placering i några av stadens ca 50 bergrum. 

 

 Det är nödvändigt att skapa möjlighet till snötippning för snörika vintrar. 

 Behovet av kommunaltekniska ytor måste säkras lokalt i både befintlig och 

 planerad bebyggelse. Dessa ytor bör ha flexibla användningsområden. Ytor som 

 avsätts för snöupplag på vintern, kan användas för lokalt omhändertagande av 

 dagvatten på sommarhalvåret. Snötippning i vatten ska så långt möjligt 

 undvikas. På sikt bör snö betraktas som en resurs, möjlig att avnvända för 

 fjärrkyla. 

 

 Det saknas referenser till vad Stockholms stad och dess förvaltningar själva kan 

 göra. En ambitiös avfallsplan saknar i trovärdighet om den som ställer upp 

 planen inte själv förmår leva upp till den.  

 

 Det är positivt att man i samband med att fosforföreningar från avlopp ska 

 återföras till produktiv mark jobbar med läkemedelseliminering, dock pratas det 

 bara om att eliminera läkemedelsrester från slam, kommunen bör även titta på 

 möjligheten att införa urinseparerade toaletter i syfte att återanvända fosfor och 

 eliminera läkemedelsrester.  

 

4) Ann- Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden  beslutar enligt följande: 

 

 Att delvis godkänna kontorets förslag till beslut. 

 Att därutöver anföra följande: 

 

 Det finns många positiva delar i liggande förslag till avfallsplan för Stockholm, 

 men generellt är ambitionsnivån för avfallshanteringen för låg. 

 

 Vi vill se en kraftigare ökning av mängden insamlat matavfall. Målet bör vara 

 minst 70 % insamlat matavfall år 2016. Det är då nödvändigt att även möjliggöra 

 insamling i flerfamiljshus så snart som möjligt. Vi vill också se ett system där 

 producenterna tar ett större ekonomiskt ansvar för sina produkter, även om 

 kommunen och fastighetsägarna står för själva insamlingen. De gröna behållarna 

 bör ersättas med fasta lokaler för insamling av förpackningar (Fastighetsnära 

 insamling, FNI). Starkare krav ska ställas på fastighetsägare att tillhandahålla 

 FNI och det ska vara ett krav vid nybyggnation. För att underlätta för invånarna 



  

 att lämna sitt farliga avfall krävs en snabbare utbyggnad av de fasta 

 miljöstationerna och den mobila insamlingen. Stationerna ska vara bemannade 

 och ge möjlighet till rådgivning. 

 

 Avfallstaxans styrande effekt ska även fortsättningsvis stimulera till minskade 

 avfallsmängder, ökad källsortering och därmed minskad miljöbelastning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M) och Daniel Forslund 

(FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


